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朝陽科技大學
093學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	7166
	Course Number
	7166

	授課教師
	吳瑞雲
	instructor
	WU,JUI YUN

	中文課名
	財產及責任保險專題
	Course Name
	Special Topics of Property and Liability Insurance

	開課單位
	保險金融管理系碩士班二A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	1. 使學生了解及研究探討財產及責任保險之基本意義及概念

2. 具備識別有關財產及責任保險問題及強化學術性探討與研究能力

3. 具備財產及責任保險相關知識之專業態度

4. 對日後財產及責任保險之運用有所助益
	Objectives
	1. Enabling students to understand and explore basic meaning and concept property and liability insurance. 

2. Having ability to identify problems in property and liability insurance and enhancing ability of academic exploration and research. 

3. Having professional attitudes of property and liability insurance.

4. Helping use of property and liability insurance in the future.

	教材
	自編講義
	Teaching Materials
	 

	成績評量方式
	期中考30％

期末考40％

平時考30％
	Grading
	

	教師網頁
	

	教學內容
	本課程的主題包括：

1、財產保險總論

2、海上保險（包括海上船舶保險、海上貨物保險、船東責任保險、運費保險）

3、汽車保險（包括車體損失保險、責任保險）

4、火災保險（包括住宅火險、商業火險）

5、責任保險（包括公共意外責任保險、產品責任保險、專業責任保險）

6、其他財產保險（包括犯罪保險、保證保險）

學完本課程後，學生可以瞭解財產保險的內容，例如保險的承保範圍、不保事項、費率決定、核保及理賠處理等。


	Syllabus
	This Course Topics Including

1.Introduction to Property Insurance

2.Marine Insurance（Including Marine Hull Insurance, Marine Cargo Insurance, Insurance on Ship Owners Liability, Freight Insurance）

3.Automobile Insurance（Including Collision & Comprehensive Insurance, Liability Insurance）

4.Fire Insurance（Including Housing Insurance, Commercial Insurance）

5.Liability Insurance（Including Public Liability Insurance, Product Liability Insurance, Professional Liability Insurance）

6.Other Insurance（Including Crime Insurance, Bond Insurance）

After Learning Property Insurance, Students Should be able to Understanding the Contents of Property Insurance .For example, Insurance Coverage, Exclusions, Rate Making, Underwriting and Claim Settlement, etc.




尊重智慧財產權，請勿非法影印。

